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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  III/2014 

 

 

 

z III Sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

23 grudnia 2014 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 23 grudnia 2014 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 23 grudnia 2014 r., o godz. 16:00. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 15 radnych, 

nieobecnych – 0 radnych. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- 0 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 

5. Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny, 

6. Małgorzata Przybysz - podinspektor ds. informatycznych, pożytku publicznego i ochrony 

danych osobowych, 

7. Danuta Marciniak – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach, 

8. Dyrektorzy placówek oświatowych z terenu Gminy Rakoniewice, 

9. Sołtysi. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

III/9/2014 

III/10/2014 

III/11/2014 

III/12/2014 

III/13/2014 

III/14/2014 

III/15/2014 

III/16/2014 

III/17/2014 

 

 

 

 

 

12 

13 

13 – 14 

14 – 15 

15 

16 

16 – 18 

18 – 20 

20 - 25 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z I oraz II Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2015. 

9. Zatwierdzenie planów pracy Komisji na I półrocze 2015 r. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie :  

a. ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXI/150/2012 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 20 lipca 2012 r. w sprawie podziału gminy 

Rakoniewice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

b. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy w zakresie dożywiania dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

c. zasad zwrotu wydatków na przyznaną pomoc w zakresie dożywiania dla 

osób i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na 

lata 2014-2020 
d. liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Rakoniewice, 

e. zasad usytuowania na terenie Gminy Rakoniewice miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych, 

f. ustanowienia przedstawiciela Gminy oraz jego zastępcy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski 
g. zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok, 

h. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2015-2019. 

11. Podjęcie uchwały budżetowej na 2015 rok : 

a. odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej 

c. odczytanie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu, 

d. wyrażenie stanowiska przez Burmistrza w sprawie wniosków zawartych w 

opiniach Komisji Rady, 

e. odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed 

rozpoczęciem sesji, a nie uwzględnionych w projekcie budżetu, 

f. przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu, 

g. dyskusja nad projektem budżetu, 

h. głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu budżetu, 

i. głosowanie wniosków Komisji Rady nie uwzględnionych przez Burmistrza w 

autopoprawkach i pozostałych zgłoszonych wniosków, 

j. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie obrad. 
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Przebieg III Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 23 grudnia 2014 r. 

 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Na salę obrad wszedł radny Dariusz Mikołajczyk. Aktualna liczba radnych biorących udział 

w sesji to 15 radnych.  

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na : 

wykreśleniu z punktu 10 „Podjęcie Uchwał” z ppkt b) projektu uchwały w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XL/279/2014 Rady Miejskiej w Rakoniewicach  

z dnia 10 marca 2014 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie zasiłku celowego albo świadczenia 

rzeczowego dla osób i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,  

a wprowadzenie w to miejsce projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób  

i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

Przewodniczący poddał swój wniosek pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 15 

obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem przedstawionego wniosku  głosowało : 15 radnych; 

przeciwko : 0 radnych; 
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wstrzymało się : 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił drugi wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na : 

wykreśleniu z punktu 10 „Podjęcie Uchwał” z ppkt c) projektu uchwały w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XL/280/2014 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z 

dnia 10 marca 2014 r. w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w zakresie 

dożywiania w formie zasiłku celowego albo świadczenia rzeczowego dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin, a wprowadzenie w to miejsce projektu 

uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na przyznaną pomoc w zakresie dożywiania 

dla osób i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 

zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

Przewodniczący poddał swój wniosek pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 15 

obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem przedstawionego wniosku  głosowało : 15 radnych; 

przeciwko : 0 radnych; 

wstrzymało się : 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. 

 

W związku z pismem ze Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski, które wpłynęło do 

biura Rady w dniu 10.12.2014r., z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia nowego 

przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu oraz jego zastępcy, Przewodniczący Rady zgłosił 

trzeci wniosek o zmianę porządku obrad, polegającą na wprowadzeniu do porządku obrad, do 

pkt 10. Podjęcie uchwał, jako ppkt f) projektu uchwały w sprawie ustanowienia 

przedstawiciela Gminy oraz jego zastępcy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów 

Wielkopolski (automatycznie ppkt f) stanie się ppktem g) a ppkt g) stanie się ppktem h))  

Przewodniczący poddał swój wniosek pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 15 

obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem przedstawionego wniosku  głosowało - 15 radnych; 

przeciwko - 0 radnych; 

wstrzymało się ; 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

Nie zgłoszono innych wniosków. 

Dalej Przewodniczący odczytał obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z I oraz II Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr I/2014 z I sesji oraz protokół Nr II/2014 z II sesji VII kadencji Rady Miejskiej 

zostały przesłane radnym e’mailem, wyłożone były do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz 

przed Sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołów. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z I sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 15 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało - 15 radnych;  

przeciwko - 0 radnych;  

wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z I sesji Rady.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z II sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 15 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało - 15 radnych;  

przeciwko - 0 radnych;  

wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z II sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

 

Radna G. Cielecka zwróciła się do Burmistrza z pytaniem, czy przejście przez tory przy 

ścieżce rowerowej Rostarzewo – Wolsztyn jest już całkowicie oddane do użytku.  
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Więcej radnych nie zabrało głosu. 

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Głos zabrał Bogdan Schulz – sołtys Wioski. Złożył radnym życzenia na kolejną czteroletnią 

kadencję. Dalej, zwracając się do włodarzy Gminy, zwrócił uwagę, aby pamiętali, że 

Burmistrz jest Burmistrzem nie tylko Rakoniewic, ale całej Gminy (także wiosek). Zdaniem 

sołtysa w wioskach do dziś nie ma odpowiedniego oświetlenia, ławek przy ścieżkach, 

inwestycje są niedokończone. Podkreślił znaczenie wykonywanych inwestycji (zwłaszcza 

ścieżek pieszo-rowerowych, dróg, oświetlenia). Przypomniał, że już wcześniej proszono  

o wykonanie drogi do kaplicy na cmentarzu w Jabłonnie, o utwardzenie terenu przy szkole,  

a do dzisiaj nie zostało to wykonane.     

 

Krystyna Bączyk – sołtys Rostarzewa zapytała, czy firma SELEKT uporała się już ze 

wszystkimi zalegającymi z opłatami za odbiór śmieci i czy to zostało już uregulowane.    

 

Nikt z sołtysów nie zabrał więcej głosu. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Najpierw Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 

sesjami (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

Burmistrz dopowiedział, że w dniu dzisiejszym odbył spotkanie z Posłem Killionem 

Munyamą.  
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Dalej Burmistrz odniósł się do zagadnień poruszonych przez radnych w punkcie czwartym  

i sołtysów w punkcie piątym porządku obrad.   

Pani sołtys K. Bączyk Burmistrz odpowiedział, że proces identyfikowania osób, które  

w ogóle jeszcze nie złożyły tzw. deklaracji śmieciowej lub nie aktualizują deklaracji, trwa.  

Można uważać, że jest on długotrwały. Egzekucją należności będą zajmowały się Urzędu 

Skarbowe a w konsekwencji także komornicy. Burmistrz zachęcił wszystkich, którzy jeszcze 

nie złożyli deklaracji, aby to zrobili.    

Przy okazji Burmistrz poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Związku padła propozycja, 

aby selektywne zbieranie odpadów nie było dobrowolne, a obowiązkowe. Jest to, póki co, 

jeden z pomysłów, który ma zmusić nas wszystkich, abyśmy starali się tych odpadów 

wysegregować jak najwięcej. Za moment otwarty zostanie Punkt Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych (tzw. PSZOK) na składowisku odpadów w Rakoniewicach. Obecnie 

prace odbywają się na terenie Gminy Rakoniewice, Wielichowo i Kamieniec. PSZOKI są 

sukcesywnie budowane ze środków Związku Międzygminnego SELEKT. Do tego punktu 

każdy z nas i w każdej chwili będzie mógł, bezpłatnie, oddać odpady komunalne  

(np. wielkogabarytowe, zbierane selektywnie itd.). 

Burmistrz poprosił, zwłaszcza sołtysów, aby zainteresowali się (i poinformowali 

mieszkańców) zmianą harmonogramu odbioru odpadów komunalnych w naszej Gminie. 

Znajduje się on na stronie internetowej Urzędu.   

Sołtysowi B. Schulzowi Burmistrz odpowiedział, że nieustannie pamięta o miejscowościach 

na terenie Gminy Rakoniewice, w których, zdaniem Burmistrza, bardzo dużo w ostatnich 

latach się wydarzyło. Niektóre nasze miejscowości zmieniły się nie do poznania, a o tych,  

w których jeszcze nic się nie zmieniło należy pamiętać szczególnie. Burmistrz powiedział, że 

zna potrzeby i oczekiwania sołtysów. Wyraził nadzieję, że kolejne lata przyniosą kolejne 

zmiany na lepsze i także wnioski sołtysa z Wioski zostaną w najbliższym czasie 

uwzględnione. Burmistrz dodał, że również czeka na uwagi od sołtysów.   

 

Kazimierz Gronostaj - sołtys Elżbiecin zapytał, kiedy na bocznych wsiach zostanie 

poprowadzony światłowód.  

 

Burmistrz odpowiedział, że na początku stycznia spotka się z Ewą Bielińską – 

przedstawicielką firmy INEA, która jest koordynatorem ds. kontaktów z samorządem 

lokalnym i będzie pytał o dalsze plany firmy.  
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Radnej G. Cieleckiej, w sprawie przejścia przez tory, Burmistrz odpowiedział, że  odbyło się 

spotkanie zainteresowanych stron. Nastąpił odbiór techniczny, została sporządzona 

dokumentacja, niezbędne protokoły, które przekazano do Zielonej Góry. Przy przejściu 

postawiono znaki zakazujące ruchu pieszym oraz zamontowano barierki uniemożliwiające 

przejście. Burmistrz powiedział, że obecnie czekamy na zatwierdzenie protokołu czy zwrotną 

informację z PKP i wyraził nadzieję, że sprawa formalnie zostanie wreszcie zakończona.       

 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania Burmistrza. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 15 obecnych radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych;  

przeciwko – 0; 

wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

 

Pkt 8. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2015.   

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad, Przewodniczący Rady przedstawił 

proponowany plan pracy Rady Miejskiej w Rakoniewicach na rok 2015.  

 

Radny D. Wajs zapytał, czy plan pracy Rady ustalany był w kadencji poprzedzającej tę 

kadencję Rady. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że  niektóre punkty w planie są określone terminami i są 

stałe, z kolei niektóre instytucje są już przyzwyczajone, że w danym miesiącu zdają 

sprawozdanie czy przedstawiają informację, stąd zaproponowany plan pracy nie różni się 

zbytnio od tego, który obowiązywał w roku bieżącym. 

 

Radny D. Wajs zapytał, dlaczego radni obecnej kadencji nie mieli wpływu na ten plan, 

dlaczego nie otrzymali go przed sesją. 
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Przewodniczący zauważył, że przedstawiono propozycję planu. Przypomniał, że po to prosił 

przewodniczących poszczególnych komisji, aby swoje plany prac przesłali do biura Rady 

wcześniej, aby niektórych kwestii nie powielać. Raz jeszcze wytłumaczył, że na niektóre 

terminy nie mamy wpływu, z kolei obecnie została przedstawiona propozycja planu.  

 

Radni nie zgłosili innych pytań ani żadnych wniosków do proponowanego planu pracy.  

 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie planu pracy Rady pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem planu pracy Rady głosowało 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Rady na rok 2015 został przyjęty (plan pracy 

Rady stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Pkt. 9. Zatwierdzenie planów pracy Komisji na I półrocze 2015 r. 

 

Rada przystąpiła do zatwierdzenia planów pracy Komisji na I półrocze 2015 roku. 

 

Plan pracy Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego  

na I półrocze 2015 r. przedstawił Przewodniczący Komisji – radny Marek Maćkowiak (plan 

pracy Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego planu pracy. 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Budżetowej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem planu pracy Komisji głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Budżetowej  

na I półrocze 2015 roku. 
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Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na I półrocze 2015 r. przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji - radna Gabriela Cielecka (plan pracy Komisji stanowi  

załącznik nr 7 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Oświaty pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem planu pracy Komisji głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Oświaty na I półrocze 

2015 roku.  

 

Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego na I półrocze 2015 r. przedstawił 

Przewodniczący Komisji - radny Władysław Bazan (plan pracy Komisji stanowi  

załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rolnictwa pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem planu pracy Komisji głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa  

na I półrocze 2015 roku. 

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2015 r. przedstawił Przewodniczący Komisji – 

radny Bronisław Chałupka (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag ani pytań do przedstawionego planu pracy. 

Przewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rewizyjnej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem planu pracy Komisji głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  
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wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej  

na I półrocze 2015 roku. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach od godz. 13:45 do godz. 

13:55. 

 

Pkt 10. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXI/150/2012 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 20 lipca 2012 r. w sprawie podziału gminy 

Rakoniewice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym przedstawił Jarosław Marciniak – Sekretarz 

Gminy.  

W projekcie uchwały postanawia się o ogłoszeniu tekstu jednolitego uchwały w sprawie 

podziału gminy Rakoniewice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. Ogłoszenie to nastąpi w formie 

obwieszczenia Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 23.12.2014r., w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego uchwały w sprawie podziału gminy Rakoniewice na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym. 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr III/9/2014 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXI/150/2012 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 20 lipca 2012 r. w sprawie podziału gminy 

Rakoniewice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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B) Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa  

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020  przedstawiła Danuta Marciniak – Kierownik 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakoniewicach.  

W projekcie uchwały postanawia się podwyższyć do 150% kryterium dochodowe, o którym 

mowa w art. 8 ust.1 ustawy o  pomocy społecznej dla celów przyznawania pomocy w formie : 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin wymienionych w uchwale 

Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. Podwyższenie kryterium ułatwi oraz uskuteczni działalność 

zapobiegającą rozszerzaniu się ubóstwa, ograniczy również zjawisko niedożywienia dzieci  

i młodzieży o niskich dochodach lub znajdujących się w trudnej sytuacji oraz osób dorosłych 

w szczególności samotnych w podeszłym wieku, chorych i niepełnosprawnych. 

Radni do przedstawionego projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych:  

za przyjęciem projektu uchwały -15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr III/10/2014 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020  stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

C) Projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na przyznaną pomoc w zakresie 

dożywiania dla osób i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

przedstawiła także D. Marciniak. 

W projekcie uchwały określa się, że wydatki na pomoc w zakresie dożywiania w formie : 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin wymienionych w uchwale 

Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 
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dożywiania” na lata 2014-2020, nie podlegają zwrotowi, jeżeli dochód osoby samotnie 

gospodarującej, dochód osoby w rodzinie lub dochód rodziny nie przekracza wysokości 150% 

kryterium dochodowego określonego w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr III/11/2014 w sprawie zasad zwrotu wydatków na przyznaną pomoc w zakresie 

dożywiania dla osób i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

D) Projekt uchwały w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Rakoniewice przedstawiła Małgorzata Przybysz. 

Ustawa z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi nakłada na radę obowiązek ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy 

Rakoniewice miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Wszystkie te działania 

mają na celu ograniczenie dostępności do napojów alkoholowych w miejscach, gdzie 

sprzedaż tych napojów mogłaby wywierać negatywny wpływ na sposób ich funkcjonowania 

oraz uchroni społeczeństwo przed skutkami zachowań osób nietrzeźwych. 

W projekcie uchwały ustala się liczbę punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 

4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży na 

65, a liczbę punktów sprzedaży napojów zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem 

piwa), przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży na 40. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr III/12/2014 w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Rakoniewice stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

E) Projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Rakoniewice miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych przedstawiła Małgorzata Przybysz. 

Ustawa z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi nakłada na radę obowiązek ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy 

Rakoniewice miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Wszystkie te działania 

mają na celu ograniczenie dostępności do napojów alkoholowych w miejscach, gdzie 

sprzedaż tych napojów mogłaby wywierać negatywny wpływ na sposób ich funkcjonowania 

oraz uchroni społeczeństwo przed skutkami zachowań osób nietrzeźwych. 

W projekcie uchwały ustala się zasady usytuowania na terenie Gminy Rakoniewice miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem, 

jak i w miejscu sprzedaży, stanowiąc, że punkt sprzedaży napojów alkoholowych może być 

usytuowany w odległości nie mniejszej niż 20 metrów od:  

a) szkół i przedszkoli 

b) kościołów i kaplic, 

c) ośrodków zdrowia, 

d) dworców autobusowych i kolejowych, 

e) muzeów i bibliotek 

Odległość, o której mowa wyżej, mierzy się od wejścia lub wyjścia z terenu chronionego do 

wejścia do punktu sprzedaży lub podawania napojów alkoholowych, najkrótszą drogą, którą 

możliwe jest dotarcie do punktu. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr III/13/2014 w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Rakoniewice miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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F) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy oraz jego zastępcy  

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski przedstawił Przewodniczący Rady. 

Zgodnie z art. 84 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym w celu 

wspierania idei samorządu terytorialnego oraz obrony wspólnych interesów, gminy mogą 

tworzyć stowarzyszenia, w tym również z powiatami i województwami. Gmina Rakoniewice 

jest członkiem Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. W związku z wyborami 

samorządowymi, rozpoczynającymi nową kadencję 2014-2018 i w celu umożliwienia 

ciągłości pracy Stowarzyszenia, konieczne jest wyznaczenie nowego przedstawiciela Gminy 

w Stowarzyszeniu oraz jego zastępcy.  

W projekcie uchwały postanawia się, że funkcję przedstawiciela, za pośrednictwem którego 

Gmina będzie działać w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski pełnić będzie  

Krzysztof Krawczyk, a na jego zastępcę wyznacza się Marka Maćkowiaka. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr III/14/2014 w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy oraz jego zastępcy  

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

G) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

Załącznik nr 1  dochody – zmniejszenie o kwotę :  22.206,40 zł 
Dz. 758 Różne rozliczenia 

Część oświatowa subwencji ogólnej dla jst. 

Na podstawie pisma Ministra Finansów o ostatecznych kwotach subwencji na rok 2014 pismo nr ST5 

– 4822- 42g/BKU/2014  z dnia 26.11. 2014  zwiększeniu  ulega części subwencji oświatowej o kwotę : 

30.966 zł. Powyższa kwota przeznaczona jest na dofinansowanie wyposażenia w sprzęt szkolny i 

pomoce dydaktyczne pomieszczeń do nauki dzieci 6-letnich.  

Dz. 801 Oświata i wychowanie 

Szkoły Podstawowe   -  

Zwiększenie dochodów z tytułu wynajmu szkoła Rostarzewo – 1.790 zł    

Zwiększenie dochodów z wpłaty z PZU - szkoła Rakoniewice  -  4.305,60 zł     

Przedszkola    
Dotacja celowa stanowiąca refundację kosztów uczęszczania dziecka z innej gminy , planowana 

dotacja w kwocie: 7.832 zł. z gmin Wielichowo, Wolsztyn za uczniów uczęszczających do przedszkoli 

Rakoniewice, Rostarzewo, Łąkie, zgodnie z art. 79a Zmiany ustawy o systemie oświaty, oraz 

niektórych innych ustaw z dnia 13.06.2013 (Dz. U. 2013 poz. 827)  
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Stołówki szkolne i predszkolne  - zmiany w dochodach z odpłatności za żywienie   

Przedszkole Rakoniewice, zmniejszenie o kwotę : 70.000 zł  

Szkoła Rakoniewice, zwiększenie o kwotę : 3.000 zł 

Szkoła  Rostarzewo , zmniejszenie o kwotę : 2.500 zł 

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe  

Zwiększenie dochodów w § 0960 – 900 zł , darowizna na zakup paczek dla uczestników „Wigilii” dla 

samotnych.  

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  

Pozostała działalność    -   zwiększenie dochodów z tytułu koncertów orkiestry  

szkoła Rostarzewo  -  1.500 zł .    

Wydatki   -  zmniejszenie o kwotę :  22.206,40 zł 
Szkoły podstawowe  

Szkoła Rakoniewice  

Zwiększenie wydatków w § 4210 – 17.850 zł  na zakup mebli do pomieszczeń do nauki dzieci 6 - 

letnich ( z subwencji)  oraz w  § 4240 o kwotę : 4.305,60 zł ( zakup pomocy dydaktycznych )   

Szkoła Rostarzewo  

Zwiększenie wydatków w § 4210 – 10.528 zł w tym ( zakup urządzenia wielofunkcyjnego- fax, 

skaner, drukarka ) 1.190 zł oraz zakup mebli do pomieszczeń do nauki dzieci 6 - letnich – 9.338 zł ( z 

subwencji) .  

Zwiększenie wydatków w § 4270 o kwotę : 1.300 zł ( dokonanie drobnych napraw w placówce)  

Zmniejszenie wydatków w  4700 o kwotę : 700 zł ( nie będą w pełni wykorzystane)  

Szkoła Ruchocice   

Zwiększenie wydatków w § 4240 – 1.009 zł na zakup pomocy dydaktycznych do pomieszczeń do 

nauki dzieci 6 - letnich ( z subwencji) .  

Szkoła Jabłonna   

Zwiększenie wydatków w § 4240 – 2.769 zł na zakup pomocy dydaktycznych do pomieszczeń do 

nauki dzieci 6 - letnich ( z subwencji) oraz zwiększenie w § 4260 – 2.682 zł ( zabezpieczenie środków 

na ogrzewanie) 

Szkoła Łąkie  

Zwiększenie w § 4370 o kwotę : 150 zł na zakup usług telefonii stacjonarnej , a zmniejszenie w § 

4360 o kwotę : 150 zł.  

Przedszkola   

UMG  

Zwiększenie wydatków na dofinansowanie kosztów uczęszczania dzieci zamieszkujących na terenie 

naszej gminy do przedszkoli na terenie gminy Nowy Tomyśl  - 1.360 zł  i Wielichowa  - 2.290 zł, 

BOBO Wiercipięta Grodzisk Wlkp – 1.500 zł    

Przedszkole Rakoniewice   

Zmniejszenie wydatków w § 4410 – 2.200 zł na wydatki § 4210 – 2.200 zł ( na zakup bieżącego 

wyposażenia placówki)  

Po stronie wydatkowej nie zwiększano wydatków ponieważ gmina w budżecie zaplanowała cały koszt 

utrzymania przedszkoli łącznie z dziećmi z gmin, które obciążono kosztami.  

Refundacja kosztów uczęszczania dziecka z gmin Wielichowo, Wolsztyn , BOBO Wiercipięta 

Grodzisk Wlkp za uczniów uczęszczających do przedszkoli Rakoniewice, Rostarzewo, Łąkie, zgodnie 

z art. 79a Zmiany ustawy o systemie oświaty, oraz niektórych innych ustaw z dnia 13.06.2013 (Dz. U. 

2013 poz. 827)  

Stołówki szkolne i przedszkolne    

Szkoła Rakoniewice  
Zwiększenie  wydatków na żywienie w § 4220 o kwotę : 3.000 zł   

Szkoła Rostarzewo    

Zmniejszenie wydatków na żywienie w § 4220 o kwotę : 2.500 zł   

Przedszkole  Rakoniewice  

Zmniejszenie wydatków na żywienie w § 4220 o kwotę : 70.000 zł   

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe  
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OPS - zwiększenie wydatków na zasiłki okresowe w kwocie : 900 zł, darowizna na zakup paczek dla 

uczestników „Wigilii” dla samotnych.  

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza  

Pozostała działalność (orkiestra) - zwiększenie wydatków na remont instrumentów Szkoła Rostarzewo  

-  1.500 zł .    

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały. Wyjaśniła, że kwoty zarówno 

dochodów ogółem, dochodów bieżących jak również wydatków ogółem i wydatków 

bieżących różnią się od tych przedstawionych na wspólnym posiedzeniu komisji o kwotę : 

1.000 zł, ponieważ 17 grudnia br. Burmistrz wprowadził (zarządzeniem) dotację, na 

podstawie otrzymanego zawiadomienia.   

 

Radna G. Cielecka w sprawie wydatków bieżących na wynagrodzenia i składek od nich 

naliczanych zapytała, czy przewidziano podwyżkę dla wszystkich pracowników urzędu. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że ta kwestia nie dotyczy przedstawionego przez nią projektu uchwały,  

a odpowie na to pytanie przy okazji omawiania Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr III/15/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na 

lata 2015-2019 przedstawiła Skarbnik Gminy (projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu)  

Do opracowania projektu WPF wykorzystano historyczne materiały dotyczące : wykonania 

budżetów lat 2012-2013, planowanego wykonania budżetu roku 2014 wg stanu na koniec III 

kwartału oraz projektu budżetu na rok 2015, założenia makroekonomiczne, jak również 

wiedzę o planowanych zamierzeniach wynikających z różnych dokumentów obowiązujących 



19 

 

na terenie Gminy Rakoniewice. Wieloletnią Prognozę Finansową przedstawiono w załączniku 

nr 1 tj. m.in. : dochody ogółem, w tym dochody bieżące, dochody majątkowe, wydatki 

ogółem, w tym wydatki bieżące, wydatki na obsługę długu w poszczególnych latach. 

Natomiast w załączniku nr 2 przedstawiono wykaz przedsięwzięć planowanych do wykonania 

w latach 2015 i 2016 (tu ujęto jedno przedsięwzięcie związane z zespołem pałacowo-

parkowym w Rakoniewicach).  

 

Powracając do pytania zadanego przez radną G. Cielecką w podpunkcie G) Skarbnik 

wyjaśniła, że co roku planowana jest podwyżka, dla wszystkich pracowników, w zależności 

od przepisów jakie w danej jednostce obowiązują. Jeśli sprawa dotyczy nauczycieli – w tym 

przypadku obowiązują przepisy szczególne. W przypadku pozostałych pracowników, od kilku 

już lat wzrost wynagrodzenia planuje się w wysokości 3%. Skarbnik dodała, że sporządzając 

wyliczenia do wynagrodzeń bierze się też pod uwagę przypadające w danym roku obciążenia 

czy to wynikające z nagród jubileuszowych, czy odpraw. Ponadto w WPF są uwzględnione 

wydatki związane z funkcjonowaniem organu (dot. utrzymania Rady i administracji 

samorządowej).          

 

Następnie Sekretarz Gminy odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, z dnia 08.12.2014 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Rakoniewice (kserokopia Uchwały Nr SO-0957/34/12/Ln/2014 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu).    

 

Dalej Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały (stanowią one 

załącznik nr 19 do protokołu) oraz projekt uchwały uwzględniający autopoprawki.   

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków do przedstawionych autopoprawek.  

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na sesji radnych : 

za przyjęciem autopoprawek głosowało - 15 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; 

wstrzymało się  -  0 radnych.  

 

W związku z tym, że radni nie zgłosili uwag również do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały uwzględniający przyjęte 

autopoprawki. 
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Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr III/16/2014 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice 

na lata 2015-2019 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Burmistrz podziękował radnym za podjęcie uchwały dotyczącej WPF. Dalej odniósł się do 

opinii RIO o projekcie uchwały, która była pozytywna, ale z uwagą. Burmistrz wyraził 

zdanie, że służby finansowe Gminy zostały skrzywdzone zapisami zawartymi w opinii. 

Zastanawiał się nawet nad wniesieniem odwołania, ale Burmistrz stwierdził, że nie chciałby 

być w zapisach tak niegrzeczny jak skład orzekający. Dodał, że było to krzywdzące, 

niegrzeczne i warto by było, aby skład orzekający zapoznał się ze znaczeniem słowa 

„rzetelność”. Burmistrz wyraził pogląd, że skład nierzetelnie podszedł do sformułowania tej 

opinii, krzywdząc służby finansowe Urzędu Gminy oraz panią Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach, która trwała od godz. 14.45 do godz. 

15.00. 

 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały budżetowej na 2015 rok. 

 

 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej: 

 

Rozpoczynając procedurę uchwalenia budżetu najpierw Skarbnik Gminy przedstawiła projekt 

budżetu Gminy Rakoniewice na 2015 rok (projekt budżetu stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu).  

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  uchwały budżetowej: 

Sekretarz Gminy odczytał uchwałę Nr SO-0952/34/12/Ln/2014 Składu Orzekającego RIO  

w Poznaniu, z dnia 08.12.2014 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Rakoniewice na 2015 r. (kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu).  
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c) odczytanie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu: 

Komisje Rady, na wspólnym posiedzeniu, w dniu 09 grudnia 2014 r., wypracowały wspólną 

opinię do projektu budżetu na rok 2015. Radny M. Maćkowiak – Przewodniczący Komisji 

Budżetowej odczytał ww. opinię (opinia stanowi załącznik nr 23 do protokołu).  

 

d) wyrażenie stanowiska przez Burmistrza w sprawie wniosków zawartych w opiniach 

Komisji Rady: 

 

Burmistrz powiedział, że cieszy się, że Komisje Rady zauważają to, co tak wiele razy jest 

podkreślane, tj. żeby rozwój Gminy, budowy, wszelkiego rodzaju remonty, modernizacje, 

naprawy były przemyślane, zaplanowane, przede wszystkim systematyczne. Wówczas nie 

będzie to nadwyrężało budżetu Gminy i nie będzie obawy, przy okazji kolejnych uchwał 

budżetowych czy zmian do budżetu, że coś po drodze zostało ominięte. Zdaniem Burmistrza 

dobrze, że w Radzie jest tylu doświadczonych samorządowców, ale i obecność nowych 

radnych pozwoli na inne spojrzenie, co będzie widoczne w podobnych opiniach za rok  

i w latach kolejnych. Burmistrz stwierdził, że brak wniosków ze strony Komisji świadczy  

o tym, że wspólna praca jest ukierunkowana prawidłowo, czego nadal życzył sobie i radnym.  

 

e) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji,  

a nie uwzględnionych w projekcie budżetu: 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że żaden radny nie zgłosił wniosku do projektu 

uchwały budżetowej.  

 

f) przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu: 

 

Dalej Skarbnik, w imieniu Burmistrza, przedstawiła autopoprawki do projektu budżetu 

(autopoprawki stanowią załącznik nr 24 do protokołu).  

 

g) dyskusja nad projektem budżetu: 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Marek Maćkowiak powiedział, że pod względem 

merytorycznym, finansowo-księgowym projekt budżetu nie budził żadnych wątpliwości, stąd 

takie stanowisko Komisji. 
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Radny D. Wajs zapytał, czy w 2015 r. Gmina ma zamiar pozyskać z funduszy unijnych 

1.048.541,51 zł.  

 

Skarbnik wyjaśniła, że tworząc budżet można zaplanować tylko te środki unijne, na które 

bądź Gmina ma podpisaną umowę, bądź posiada jakikolwiek dokument świadczący o tym, że 

projekt otrzymał opinię pozytywną i może być zaklasyfikowany. W projekcie budżetu nie 

można umieszczać kwot nie mających pokrycia.  

 

Radny D. Wajs zapytał, czy plany w tym temacie mogą się zmieniać, a kwota ujęta  

w projekcie, to kwota, która jest już zapewniona. 

 

Burmistrz potwierdził. Dodał, że kwota ujęta w budżecie wynika z zapewnień Urzędu 

Marszałkowskiego. Zarząd Urzędu podjął decyzję o przyznaniu Gminie takiej kwoty na 

remont ratusza w Rostarzewie.      

 

Radny D. Wajs zapytał, czy środki te pochodzą z Unii Europejskiej. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że są to środki pochodzące z tzw. projektów kluczowych Województwa 

Wielkopolskiego.   

 

Skarbnik wyjaśniła, że jeśli czwarta cyfra przy klasyfikacji jest inna niż „0” (w naszym 

przypadku jest to cyfra „8”) oznacza to, że są to środki unijne. Zatem dotacja i wydatki są 

finansowane z udziałem środków unijnych.   

 

Zastępca Burmistrza – A. Pawłowski dopowiedział, że są to środki unijne, które pozostały  

z tzw. starego rozdania, natomiast jest nowa perspektywa finansowa 2014 – 2020 i z niej 

rozdanie środków nastąpi. Wielkopolski Regionalny Program Operacyjny został dopiero 

zatwierdzony przez Komisję Europejską i wnioski do tego nowego rozdania będzie można tak 

naprawdę składać w następnym roku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Wiesław Borowski poruszył temat gminnego wysypiska śmieci. 

Zauważył, że tak naprawdę z tego wysypiska nie korzystamy, a ponosimy koszty z nim 

związane. Jest tak co roku. W tym roku mamy zaplanowaną kwotę 72.500 zł.  Radny zapytał, 

z czym wiążą się te wydatki.  
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Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy zauważył, że radny co roku zadaje to pytanie. 

Przypomniał, że Gmina jest właścicielem składowiska, które zostało oddane do eksploatacji  

w 2002 roku. Składowisko na dzień dzisiejszy zapełnione jest w około 35%. Dopóki nie 

przeprowadzimy jego rekultywacji, musimy je utrzymywać tzn. ponosić opłaty, które 

wynikają z przepisów prawa czyli wykonywać badania wód podziemnych, monitoring  itd. Są 

to rzeczywiste koszty, które  Gmina ponosi. Mieszkańcy już wkrótce będą korzystać z tego 

składowiska, ponieważ w miejscu, gdzie znajduje się kwatera, budowany jest Punkt 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK). Inwestycję tę wykonuje Związek 

Selekt, ma być ukończona do końca 2014 roku i jest współfinansowana ze środków 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Od nowego roku prawdopodobnie nasza spółka 

podpisze umowę na obsługę tego punktu. Sekretarz dopowiedział, że w ramach programu 

wojewódzkiego, nasze składowisko jest instalacją zapasową dla Związku, o co Gmina czyniła 

starania. W przeciwnym razie Gmina musiałaby wykonać inwestycję polegającą na 

zamknięciu składowiska, co wiązałoby się z koniecznością poniesienia kosztów (około 

800.000 zł/1 ha, przy czym nasze składowisko ma 1,4 ha). Poza tym, żeby zamknąć kwaterę  

i wykonać tzw. kopiec musi być ona zapełniona. Nawet po zamknięciu składowiska Gmina  

i tak ponosiłaby koszty np. te związane z monitoringiem.   

 

Kontynuując radny W. Borowski powtórzył, że Gmina z wysypiska nie korzysta a ponosi 

koszty, a składowisko zostało przekazane do SELEKT’u. 

 

Sekretarz sprostował, że wysypisko nie zostało przekazane Związkowi. Właścicielem 

składowiska jest cały czas Gmina Rakoniewice.  

  

Radny D. Wajs poinformował, że ma przed sobą ostateczną listę rankingową Narodowego 

Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. To również w jakiś sposób rzutuje na budżet. Radny 

zapytał, czy Gmina Rakoniewice składała wniosek w ramach tego programu.    

 

Sekretarz odpowiedział, że nie. Dodał, że nasza Gmina aktualnie nie ma wśród dróg 

gminnych takiej, która spełniałaby kryteria tego programu i która miałaby realną szansę na 

dofinansowanie. Był złożony wniosek, przez Powiat, na drogę Wielichowo – Wolsztyn. 

Wniosek znalazł się na około 24 pozycji. Sekretarz wyjaśnił, że pierwszych 20 wniosków 

otrzymało dofinansowanie, zatem jest duża szansa, że po rozstrzygnięciu przetargów odcinek 
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wielichowski będzie realizowany. Gmina Rakoniewice ma projekt na dalszy odcinek tej drogi 

i jest duża szansa, że wspólnie z Powiatem, będziemy także składać wniosek na 

dofinansowanie. Gmina ma jeszcze drugą inwestycję, która jest przygotowywana do tego 

programu, a która dotyczy drogi Wioska – Gnin – Grodzisk Wlkp. W tym przypadku Gmina 

Grodzisk Wlkp. na swoim odcinku wykonała już dokumentację, my jesteśmy w trakcie jej 

wykonywania.     

 

Radny D. Wajs zapytał, czy można za oficjalną argumentację przyjąć, że Gmina nie ma dróg 

gminnych, które spełniałyby kryteria przyjęte przy naborze w ramach tego programu. 

 

Sekretarz wyjaśnił, że można by taki wniosek złożyć, ponieważ taka droga, która spełnia 

kryteria by się znalazła, jednak nie ma ona szans na dofinansowanie. Dalej wyjaśnił, że szanse 

mają w pierwszej kolejności drogi wojewódzkie, później powiatowe, później wspólne 

inwestycje Powiatów. Na samym dole są drogi gminne. Nasze drogi, to drogi tzw. lokalne, 

osiedlowe, ani nie łączą się z drogami wyższego rzędu, ani nie rozdzielają ruchu pieszego od 

jezdnego, ani nie ma na nich stosownego natężenia ruchu, a za te elementy wniosek 

otrzymuje punkty.     

 

Na tym zakończyła się dyskusja nad projektem budżetu na 2015 rok.  

 

 

h) głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu budżetu: 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawione autopoprawki Burmistrza do 

projektu budżetu na 2015 rok. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawek udział wzięło 15 obecnych na sesji radnych: 

za przyjęciem autopoprawek głosowało 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza do projektu 

budżetu.    
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i) głosowanie wniosków Komisji Rady nie uwzględnionych przez Burmistrza  

w autopoprawkach i pozostałych zgłoszonych wniosków: 

 

W związku z tym, że ani Komisje ani radni nie zgłosili żadnych wniosków, Przewodniczący 

Rady przeszedł do kolejnego, ostatniego podpunktu procedury uchwalania budżetu. 

 

j) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej: 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej na 2015 rok, 

uwzględniający przyjęte autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych : 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/17/2014 w sprawie uchwały budżetowej na 2015 rok stanowi załącznik nr 25 

do protokołu. 

 

Pkt 12. Wolne wnioski i informacje.  

Radny J. Bernakiewicz złożył wszystkim życzenia z okazji nadchodzących Świąt Bożego 

Narodzenia oraz na Nowy Rok. 

 

Do życzeń dołączył się Przewodniczący Rady – K. Krawczyk. 

 

Radny D. Wajs przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu Komisji poruszał temat odśnieżania 

drogi na ulicy Cmentarnej w Rakoniewicach. Radny zapytał, czy udało się coś ustalić w tej 

kwestii. 

 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że sprawa została wyjaśniona i pierwszy odcinek tej drogi,  

tj. do bloków, rzeczywiście stanowi własność Gminy. Dodał, że rozmawiał o tej sprawie  

z Prezesem ZUK – L. Szmatułą i okazało się, że w tej sprawie kością niezgody było nie tyle 

odgarnianie śniegu, co likwidowanie tzw. śliskości pośniegowej. Tego Gmina Rakoniewice 

na swoich drogach, z wyjątkiem skrzyżowań, nie wykonuje nigdzie. Co do samego 

odśnieżania, przedmiotowa droga jest i będzie odśnieżana nadal.  
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Dalej radny D. Wajs poinformował, że pojawiła się sprawa wykupu mieszkania przez 

państwa Rostkowskich (w Rakoniewicach), którym bardzo na tym zależy. Radny zapytał, jak 

zapatruje się na to Burmistrz.  

 

Burmistrz odpowiedział, że rozmawiał o tej sprawie zarówno z panem Czesławem 

Rostkowskim, jak i jego synem – Ryszardem. Państwo Rostkowscy skierują do Rady, 

prawdopodobnie po Nowym Roku, odpowiednie pismo w tej sprawie.  

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 13. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad III Sesji VII kadencji Rady.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 30 grudnia 2014 r.  

 

 

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Plan pracy Rady na rok 2015. 

6. Plan pracy Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego na  

I półrocze 2015 r. 

7. Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na I półrocze 2015 r. 

8. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego  na I półrocze 2015 r. 

9. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2015 r. 

10. Uchwała Nr III/9/2014 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr 

XXI/150/2012 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 20 lipca 2012 r. w sprawie 

podziału gminy Rakoniewice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

11. Uchwała Nr III/10/2014 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

12. Uchwała Nr III/11/2014 w sprawie zasad zwrotu wydatków na przyznaną pomoc w 

zakresie dożywiania dla osób i rodzin objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na 

lata 2014-2020. 

13. Uchwała Nr III/12/2014 w sprawie liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na 

terenie Gminy Rakoniewice. 

14. Uchwała Nr III/13/2014 w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Rakoniewice 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

15. Uchwała Nr III/14/2014 w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy oraz jego 

zastępcy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. 

16. Uchwała Nr III/15/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok. 

17. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na 

lata 2015-2019. 

18. Uchwała Nr SO-0957/34/12/Ln/2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, z dnia 08.12.2014 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Rakoniewice.  

19. Autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2015-2019. 

20. Uchwała Nr III/16/2014 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2015-2019. 

21. Projekt budżetu Gminy na 2015 rok. 

22. Uchwała Nr SO-0952/34/12/Ln/2014 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 

08.12.2014 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Rakoniewice na 2015 r. 

23. Wspólna opinia Komisji Rady do projektu budżetu na rok 2015. 

24. Autopoprawki Burmistrza do projektu budżetu Gminy na 2015 r. 

25. Uchwała Nr III/17/2014 w sprawie uchwały budżetowej na 2015 rok. 

 
 


